Message from the President / Message de la présidente

Dear CAML Colleagues,

My goodness, how two years have flown! And a very busy two years it has been!! By the time you are reading this, our 54th annual conference and AGM will have taken place, and I will have completed my term as president, succeeded by Katherine Penner. I've enjoyed my time guiding our great organization and supporting its members and have learned A LOT! (And thank you to everyone for your support and guidance along the way!)

As an association, we've been striving to maintain/increase our membership and integrate decolonization and anti-oppression practices, with the aim of strengthening the organization as a whole. These are long-term endeavours, but I think we've made good steps forward with membership campaign letters and our shared collection initiative (launched by our collections committee). We're also finding that our organization is having a greater impact on music librarianship in general - at this year's conference, we had several international speakers from the UK, USA and Burkina Faso!

I am looking forward to completing a couple of projects during my tenure as Past-President (including getting our outstanding archival materials deposited to LAC once and for all!). I am also looking forward to attending the IAML Congress in Salzburg July 6-11 and know I will see many of our members there as well.

Cher.ère.s collègues de l'ACBM,

Comme les années ont filé! Et quelles années bien remplies! Au moment où vous lirez ces lignes, notre 54° congrès annuel et notre AGA auront eu lieu, j'aurai achevé mon mandat de présidente et Katherine Penner m'aura remplacée. Le temps que j'ai passé à guider notre merveilleuse organisation et à soutenir ses membres m'a plu, et j'ai BEAUCOUP appris! (Merci à tous pour votre appui et vos conseils tout au long du parcours!)

En tant qu'association, nous nous sommes efforcés de maintenir et d'augmenter le nombre de nos membres, et d'intégrer à nos pratiques la décolonisation et la lutte contre l'oppression, dans le but de renforcer l'organisation dans son ensemble. Il s'agit d'efforts à long terme, mais je pense que les lettres de la campagne d'adhésion et notre initiative de collection partagée (lancée par le comité des collections) nous ont fait progresser. Nous constatons également que notre organisation a une plus grande incidence sur la bibliothéconomie de la musique en général. Lors du congrès de cette année, nous avons accueilli plusieurs conférenciers internationaux : du Royaume-Uni, des États-Unis et du Burkina Faso!

Je suis impatiente de mener à bien quelques projets au cours de mon mandat d'ancienne présidente (y compris le dépôt inachevé de nos documents d'archives à BAC une fois pour toutes!). Je me réjouis aussi de participer au congrès de l'AIBM à Salzbourg, du 6 au 11 juillet, et je sais que j'y verrai beaucoup de nos membres.

Once again, I send wishes of well-being to everyone, and will leave you with these heart-felt lines...

Happy trails to you,
Until we meet again.
Happy trails to you,
Keep smiling until then.

Some trails are happy ones,
Others are blue.
It's the way you ride the trail that counts,
Here's a happy one for you.

Who cares about the clouds when we're together?

Just sing a song, and bring the sunny weather.

Happy trails to you... 'till we meet again!

Lucinda Johnston
CAML President (2023-2025)
University of Alberta Library
lucinda.johnston@ualberta.ca

Une fois de plus, j'adresse des vœux de bien-être à tous, et je vous laisse sur ces vers qui traduisent bien ce que je ressens.

Faut-il nous quitter sans espoir, Sans espoir de retour, Faut-il nous quitter sans espoir De nous revoir un jour?

Ce n'est qu'un au revoir, mes collègues, Ce n'est qu'un au revoir, Oui, nous nous reverrons, mes collègues, Ce n'est qu'un au revoir.

Lucinda Johnston
Présidente de l'ACBM (2023-2025)
Bibliothèque de l'Université de l'Alberta
lucinda.johnston@ualberta.ca